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PROTOKÓŁ NR I.2012 
z obrad Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

która odbyła się  w dniu 26 stycznia 2012r.  w godz. 13.00 – 16.25 
w sali Rady Miasta  

 
 
 
Podjęto uchwały: 
 
I.1.2012 w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania  
  stypendiów dla osób zajmujących się twórczością artystyczną,   
  upowszechnianiem kultury lub opieką nad zabytkami oraz ich wysokości. 
I.2.2012 w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania  
  nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej,   
  upowszechniania lub ochrony kultury. 
I.3.2012 w sprawie nadania nazw ulic w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
I.4.2012 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  
  nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Miasta 
  Jastrzębie-Zdrój położonej przy ul. Gałczyńskiego z przeznaczeniem na 
  poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
I.5.2012 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu   
  nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność Miasta 
  Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ulicy Powstańców  Śląskich z   
  przeznaczeniem  na cele rolne.  
I.6.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 
  Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju: Technikum Uzupełniającego nr 1 dla 
  Dorosłych oraz IV Liceum Profilowanego. 
I.7.2012 w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum Profilowanego w Zespole Szkół 
  Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju. 
I.8.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół nr 
  6 im. Króla Jana III Sobieskiego w Jastrzębiu-Zdroju: V Liceum  
   Profilowanego oraz Technikum Uzupełniającego nr 3 dla Dorosłych.  
I.9.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół nr 
  4 im. Czesława Miłosza w Jastrzębiu-Zdroju:  II Liceum Profilowanego 
  oraz Szkoły Policealnej nr 4. 
I.10.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół nr 
  2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju:  Technikum   
  Uzupełniającego  nr 1 oraz I Liceum Profilowanego. 
I.11.2012 w sprawie zamiaru likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego 
  dla Dorosłych w Zespole Szkół nr 1 w Jastrzebiu-Zdroju. 
I.12.2012 w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół nr 7 w Jastrzębiu-Zdroju, włączenia 
  do Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju szkół wchodzących  
  dotychczas w skład Zespołu Szkół nr 7 oraz zmiany nazwy Zespołu Szkół 
  Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju. 
I.13.2012 w sprawie uchwalenia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w  
  ciepło, energię elektryczną  i paliwa gazowe dla miasta Jastrzębie-Zdrój. 
I.14.2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
  Zdrój na lata 2012 – 2040.  
I.15.2012 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta Jastrzębie- 
  Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu  Miasta Jastrzębie-
  Zdrój na 2012 rok. 
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Ad. 1 
 
Otwarcie I Sesji zwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia I sesji zwyczajnej dokonał przewodniczący Rady Miasta  -  Tadeusz Sławik. 
Powitał zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził, ze obrady sesji są 
prawomocne, ponieważ udział bierze wymagana liczba radnych. W sesji wzięło udział  
22 radnych.  W sesji udziału nie wziął radny  Andrzej Kinasiewicz  - usprawiedliwiony 
 
Lista obecności stanowi załącznik  Nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad wraz z projektami uchwał otrzymali 
wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik  Nr 2  do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
Ad. 2 
 
Wybór komisji uchwał i wniosków.  
 
 
Andrzej Matusiak 
- W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, zgłaszam do pracy w komisji 
radnego Łukasza Kaszę  -  wyraził zgodę.  
 
Roman Foksowicz 
- W imieniu Klubu Radnych Platforma Obywatelska, zgłaszam do pracy w komisji 
radną Alinę Chojecką – wyraziła zgodę.  
 
Anna Toborowicz 
- W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa, zgłaszam do pracy w komisji   
radną Bernadetę Magiera.  
za -  18, przeciw – 0, wstrzymujących się -  1.   
 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. Rady Miasta 
- Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został  przyjęty większością 
głosów.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 3  do niniejszego 
protokołu.  
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Ad. 3 
 
Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Miasta.  
 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Protokół z XVIII Sesji Rady Miasta był do wglądu w Biurze Rady Miasta.  Czy są 
uwagi do protokołu  ?  Nie widzę. Kto za przyjęciem protokołu z XVIII Sesji Rady 
Miasta ?   
 
za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się - 3 
 
 - Stwierdzam, że protokół z  XVIII Sesji RM został przyjęty   
  większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 4  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
Ad. 4 
 
Zgłaszanie interpelacji. 
 
 
Andrzej Matusiak w sprawie: 
- gwarancji zatrudnienia dla pracowników łączonych szkół  /ZS nr 7 i ZSH/ 
 
Interpelacja stanowi  załącznik  Nr 5  do niniejszego protokołu.  
 
 
Janusz Tarasiewicz, Andrzej Matusiak, Marian Króliczek w sprawie: 
- kontroli zewnętrznych i wewnętrznych przeprowadzonych  w Urzędzie Miasta 
 Jastrzębie-Zdrój oraz w jednostkach podległych od 30 października 2009r. do 
 dnia dzisiejszego. 
 
Interpelacja stanowi załącznik   Nr 6  do niniejszego protokołu.  
 
 
Janusz Tarasiewicz, Marian Króliczek w sprawie: 
- skutków finansowych w związku z uchybieniami stwierdzonymi podczas kontroli 
 projektu  pn.  „Modernizacja i nadbudowa hali widowiskowo – sportowej przy ul. 
 Leśnej  w Jastrzębiu-Zdroju”, z przeprowadzonej przez Urząd Marszałkowski w 
 dniach 23-24 marca 2011r.  
 
Interpelacja stanowi załącznik   Nr 7  do niniejszego protokołu.  
 
 
Elżbieta Siwiec w sprawach:   
- ponownego zapoznania się z problemami rady rodziców  SP nr 19. 
- stanu, po generalnym remoncie, pasażu handlowego w podziemiach, 
− podstawy prawnej pisma wysłanego do placówek oświatowych. 
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Interpelacje stanowią  załączniki   Nr  8 – 10   do niniejszego protokołu. 
 
 
Roman Foksowicz w imieniu Klubu Radnych Platforma Obywatelska w sprawie:  
- decyzji Prezydenta Miasta w sprawie podatku nadpłaconego przez Jastrzębską 
 Spółkę Kolejową Sp. z o.o.   
 
Interpelacja stanowi załącznik  Nr 11  do protokołu.  
 
 
Roman Foksowicz 
w sprawach: 
- kosztów utrzymania podziemnych pasaży handlowych, 
- działania i funkcjonowania Spółki Obrotu Energią Sp. z.o.o. 
- odśnieżania dróg i chodników, 
- sposobu działania i podejmowania interwencji w przypadku awarii na terenie 
 Jastrzębia-Zdroju przez Straż Miejską, 
- zabezpieczenia terenu po byłych szybach kopalni „Zofiówka” przy ul. Korfantego, 
- oswietlenia terenu pomiędzy blokami 118 na ul. Małopolskiej a blokami 113 i 111 
 na ul. Beskidzkiej, 
- wymiany oświetlenia na osiedlu „Gwarkow” - łącznik od Biblioteki Miejskiej do 
 bloku 108, 
- remontu schodów  na łączniku ul. Wielkopolskiej blok 105, a ul. Beskidzką - blok 
 110,  
- uzupełnienia ubytku schodów w Jarze Południowym, 
- remontu boiska na osiedlu „Gwarków”, 
- terminu powstania „siłowni na świeżym powietrzu”  na osiedlu „Gwarków”. 
 
Interpelacje stanowią  załączniki   Nr 12 -  22  do niniejszego protokołu. 
 
 
Ryszard Piechoczek  w sprawie: 
- organizacji dożynek.  
 
Interpelacja stanowi załącznik  Nr 23  do niniejszego protokołu.  
 
 
Łukasz Kasza w sprawach: 
- polecenia dyrektorom szkół odwoływania się od treści orzeczeń związanych  z 
 udzielaniem nauczycielom urlopu dla poratowania zdrowia, 
- montażu oświetlenia przy boisku sportowym na ul. Katowickiej. 
 
Interpelacje stanowią załączniki  Nr 24  - 25  do niniejszego protokołu.  
 
 
Lucyna Maryniak w sprawach: 
- daty wpływu projektów uchwał do biura rady miasta, 
- nie wyznaczania  terminu dyżuru radnego w dniu sesji, 
- pozwolenia wydanego przez wydział architektury dla firmy Dromet. 
 
Interpelacje stanowią  załącznik  Nr 26  do niniejszego protokołu. 
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Alina Chojecka w sprawach 
- parkowania samochodów pod oknami bloku przy ul. 11 Listopada 11a, 
- wniosków mieszkańców miasta w sprawie zmiany planu zagospodarowania  
 przestrzennego. 
 
Interpelacje stanowią  załączniki  Nr 27 - 28  do niniejszego  protokołu.  
 
 
Jerzy Lis w sprawach: 
- odprowadzania ścieków przez mieszkańców ul. Górniczej, 
- zabezpieczenia środków na wymalowanie amfiteatru w parku zdrojowym, 
- zasadności wycięcia kasztanów przy parkingu przed Hawaną, 
- wyasfaltowania fragmentu ul. Wiejskiej, 
- postępowania miasta odnośnie Jastrzębskiej Spółki Kolejowej, 
- rozwiązania problemu parkowania samochodów pod budynkiem urzędu miasta, 
- utworzenia dla radnych skrzynki z kontem emailowym. 
 
Interpelacje stanowią  załącznik  Nr 29  do niniejszego protokołu.  
 
 
Piotr Włodarek w sprawach: 
- uregulowania wyłączania oświetlenia ulicznego,  
- środków finansowych dla sołectw na organizację dożynek, 
- budowy boiska na os. Zofiówka. 
 
Interpelacje stanowią  załączniki  Nr 30 -  32  do niniejszego  protokołu. 
 
 
Bernadeta Magiera w sprawach: 
- pytania mieszkańców ul. Kościuszki  dotyczącego remontu chodnika, 
- zapytania mieszkańców ul. Żeromskiego odnośnie remontu ulicy. 
 
Interpelacje stanowią  załącznik  Nr 33  do niniejszego protokołu. 
 
 
Janusz Ogiegło w sprawach: 
- aktualnego właściciela budynku po dawnym sądzie rejonowym i budynku po 
 szpitalu ginekologiczno – położniczym, 
- wzrostu opłat za wynajem pomieszczeń w szkołach i przedszkolach, 
- nagrody dla dyrekcji i pracowników  zespołu szkół nr 6, 
- przyczyny zajęcia słabego miejsca  przez miasto w rankingu miast powiatowych 
 za 2011r.  
 
Interpelacje stanowią  załączniki  Nr 34 -  37  do niniejszego  protokołu. 

 
 
Anna Toborowicz 
 
Złożyła do protokołu interpelacje w sprawach: 
- uruchomienia dodatkowej linii komunikacji miejskiej z Bzia przez ul. Cichą i 
 Podhalańską do centrum miasta, 



6 
 
- częstotliwości kursu autobusu nr 110 od poniedziałku do niedzieli i po godz. 
 17.00, 
- braku udziału władz miasta  podczas nadania aktów nauczyciela  
 dyplomowanego. 
 
Interpelacje stanowią  załączniki  Nr 38 -  40  do niniejszego  protokołu. 
 
 
Ad. 5 
 
Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta. 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta  -  Ryszard Piechoczek,  przedstawił Radzie Miasta 
informację. 
 
Informacja stanowi  załącznik  Nr 41  do niniejszego protokołu.  
 
 
 
Ad. 6 
 
Sprawozdanie z działalności  Rady Miasta  za 2011 rok. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta   -  Damian Gałuszka, przedstawił Radzie Miasta  
sprawozdanie z działalności RM za 2011r.   
 
Sprawozdanie stanowi  załącznik  Nr 42  do niniejszego protokołu.  
 
 
 
Ad. 7 
 
Informacja  Prezydenta  Miasta.  
 
 
Marian Janecki – Prezydent Miasta 
- Zanim przedstawię informację, odniosę się do paru interpelacji. Wiecie państwo, 
że miesiąc temu uchwalaliśmy budżet miasta.  Pan radny Ogiegło powiedział wtedy, 
„...że doceniając waszą pracę, nie będziemy zgłaszać interpelacji”. Po miesiącu 
widzimy  ile zgłoszono interpelacji.  Wiele z nich, panie Romanie Foksowicz, było 
politycznych, bo z jednej strony pytacie, dlaczego tak późno wyjechał  sprzęt 
odśnieżać chodniki, a pani Lucyna  pyta, czemu  już o trzeciej budzą ludzi.  Można i 
tak zgłaszać interpelacje.  Mówi pan, że realizujemy postulat, czy program Platformy 
Obywatelskiej.  Powiem, że rada miasta realizuje program mieszkańców miasta. 
Przypominam, że radni klubu za  budżetem nie głosują.  Dziękuję radnym, którzy 
głosują za tym, aby ten budżet mógł być  realizowany.  Pytacie, kiedy i co  będzie 
zrobione.  Będzie zrobione jeśli np. rząd zmniejszy podniesiony podatek VAT, składkę 
rentową podniesioną o 2%  tj. 2 mln zł, zwiększy subwencję, zapewni środki na 
rodziny zastępcze. Musiałem się odnieść, bo niestety było to polityczne wystąpienie.  
Odniosę się do sprawy podatku od Jastrzębskiej Spółki Kolejowej.  Należy zwrócić 
uwagę  
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na pewne sprawy. Naczelny Sąd Administracyjny 24 lutego  2009r. uznał budowle 
kolejowe i zajęte pod nie grunty  pozostające we władaniu spółek kolejowych, w tym 
JSK, za  zwolnione od podatku. Stąd też decyzja  o nadpłacie.   4 listopada 2010r.  
NSA, z innym składem orzekającym, wydał nieco inny wyrok. A mianowicie, że musi 
być prowadzony transport publiczny.  Firma musi udowodnić, że nie jest to tylko ruch 
towarowy, ale również pasażerski publiczny.  To na bazie zmiany orzeczenia NSA.  
Nasuwa się pytanie, kto ma odpowiadać ?  Prezydent, rada miasta, firma ma 
odpowiadać ?  Czy od tego jest parlament  i władza państwowa wydająca, dobre i 
czytelne prawo.  
Sprawa hali widowisko – sportowej. Dzisiaj w gazecie  pisze, że taką sytuację ma  
Rybnik, Wodzisiław,  Żory. W naszym województwie jest to 30 gmin, a w państwie 
ponad 100.   To nie urzędnicy źle robili, tylko mają niedobre prawo.  Kto stanowi 
prawo, my na dole ?  Musiałbym zwrócić się do pana Foksowicza, asystenta posła, aby 
też zwracał uwagę na takie sprawy, aby je rozwiązywano  w parlamencie.  
Jeśli chodzi o urlopy zdrowotne, to proszę zrozumieć intencje.  W 2009r. z budżetu 
miasta wydano prawie 800 tys. zł. na urlopy zdrowotne.  W roku 2010  wydaliśmy 
prawie 1 mln 800 tys. zł.  W  2011r.  ponad 2 mln 300 tys. zł.  Jestem  nauczycielem i 
jako prezydent chciałbym 
, żebyśmy płacili za   rzeczywistą pracę. Mam świadomość, że osobom, które są chore 
należny jest urlop zdrowotny.  Skutek naszej interwencji jest taki, że w jednym 
przypadku komisja wojewódzka podtrzymuje stanowisko, a w dwóch  przypadkach 
obniża z roku do pół roku czas urlopu.  Nie chodzi o to, że ktoś jest przeciwny 
stosowaniu przepisów.  Chodzi o to, abyśmy byli wszyscy przekonani, że płacimy za 
urlopy osobom, które rzeczywiście są chore  i takiego urlopu potrzebują.   
 
W kolejnej części wystąpienia Prezydent Miasta  przedstawił informację z realizacji 
zadań w okresie od sesji zwyczajnej  w dniu 22 grudnia 2011r. do chwili obecnej.   
 
Informacja stanowi załącznik   Nr 43  do niniejszego protokołu.   
 
 
P R Z E R W A  godz. 14.25 – 14.40 
 
 
 
 
Ad. 8 
 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących, zgodnie z wykazem.  
 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. RM 
- Przystępujemy do kolejnego punktu porządku obrad.  Proszę przewodniczącego 
komisji uchwał i wniosków o przedstawienie projektów uchwał.   
 
 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków  radny Łukasz Kasza, przedstawił projekt 
uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania 
stypendiów dla osób zajmujących się twórczością artystyczną, upowszechnianiem  
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kultury lub opieką  nad zabytkami oraz ich wysokości. 
 
Komisja Kultury i Sportu oraz komisja  Skarbu –  opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. Rady Miasta 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.1.2012 w sprawie  określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania stypendiów dla osób zajmujących się twórczością artystyczną, 
upowszechnianiem kultury lub opieką  nad zabytkami oraz ich wysokości 
została przyjęta głosami:  za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 
 
 - Stwierdzam, że rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 44  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  
określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania nagród  za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania lub ochrony kultury.  
 
Komisja Kultury i Sportu oraz komisja  Skarbu –  opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. Rady Miasta 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. Rady Miasta 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.2.2012 w sprawie określenia szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania nagród  za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania lub ochrony kultury została przyjęta głosami:  za – 19, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  
 
 -       Stwierdzam, że rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 45  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania 
nazw ulic w mieście Jastrzębie-Zdrój. 
 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – opinia pozytywna.  
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Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.3.2012 w sprawie nadania nazw ulic w mieście Jastrzębie-Zdrój 
została przyjęta głosami:   za – 18, przeciw – 1, wstrzymujących się – 0. 
 
 -        Stwierdzam, że rada  uchwałę przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 46  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ul. 
Gałczyńskiego z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania  
nieruchomości przyległej.  
 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – opinia pozytywna.  
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.4.2012 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej 
własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonej przy ul. Gałczyńskiego z 
przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania  
nieruchomości przyległej została przyjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 2 .  
 
 -       Stwierdzam, że rada  uchwałę przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 47  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
Przewodn. Komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, stanowiącej własność Miasta  Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. 
Powstańców Śląskich z przeznaczeniem na cele rolne. 
 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – opinia pozytywna.  
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
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Uchwała Nr  I.5.2012 w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, stanowiącej własność 
Miasta  Jastrzębie-Zdrój, położonej przy ul. Powstańców Śląskich z 
przeznaczeniem na cele rolne została przyjęta głosami:  za – 20, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 
 
 -       Stwierdzam, że  uchwałę rada przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 48  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju:   
Technikum Uzupelniającego nr 1 dla Dorosłych oraz IV Liceum Profilowanego. 
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.6.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół Zawodowych w Jastrzębiu-Zdroju: Technikum 
Uzupełniającego nr 1 dla Dorosłych oraz IV Liceum Profilowanego została 
przyjęta głosami:  za - 20, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 . 
 
 -       Stwierdzam, że  uchwałę rada przyjęła  jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 49  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  zamiaru 
likwidacji III Liceum Profilowanego w Zespole Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
 
Uchwała Nr I.7.2012 w sprawie zamiaru likwidacji III Liceum Profilowanego 
w Zespole Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju została przyjęta głosami:  
za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
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 -       Stwierdzam, że  rada uchwałę przyjęła  jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 50  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego 
w Jastrzębiu-Zdroju: V Liceum Profilowanego oraz Technikum Uzupełniającego nr 3 dla 
Dorosłych.  
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.8.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół nr 6 im. Króla Jana III Sobieskiego w Jastrzębiu-Zdroju: 
V Liceum Profilowanego oraz Technikum Uzupełniającego nr 3 dla Dorosłych 
została przyjęta głosami:   za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0.  
 
 -       Stwierdzam, że  rada uchwałę przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 51  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji szkół  wchodzacych w skład Zespołu Szkół nr 4 im. Czesława Miłosza w 
Jastrzębiu-Zdroju: II Liceum Profilowanego oraz Szkoły Policealnej nr 4. 
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.9.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół  wchodzących w 
skład Zespołu Szkół nr 4 im. Czesława Miłosza w Jastrzębiu-Zdroju: II Liceum 
Profilowanego oraz Szkoły Policealnej nr 4 została przyjęta głosami:   za – 
19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
 -       Stwierdzam, że  uchwałę rada przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 52  do niniejszego 
protokołu.  
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Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały  w sprawie  zamiaru 
likwidacji szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół nr 2 im. Wojciecha Korfantego w 
Jastrzębiu-Zdroju: Technikum Uzupełniającego nr 1 oraz  I Liceum Profilowanego.  
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.10.2012 w sprawie zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 
skład Zespołu Szkół nr 2 im. Wojciecha Korfantego w Jastrzębiu-Zdroju: 
Technikum Uzupełniającego nr 1 oraz I Liceum Profilowanego została 
przyjęta głosami:  za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 -       Stwierdzam, że  rada uchwałę przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 53  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie zamiaru 
likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół 
Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju. 
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.11.2012 w sprawie zamiaru likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju 
została przyjęta głosami:  za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
 -       Stwierdzam, że  rada uchwałę przyjęła  większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 54  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie włączenia 
Szkoły Podstawowej Nr 16 im. prof. Rudolfa Ranoszka do Zespołu Szkół Nr 4 w 
Jastrzebiu-Zdroju przy ul. Komuny Paryskiej 18c.  
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ? 
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Franciszek Piksa – Doradca Prezydenta 
- Panie przewodniczący, szanowna rado, proszę o wycofanie projektu uchwały, gdyż 
do dnia  dzisiejszego nie otrzymaliśmy opinii kuratora oświaty.  Z projektem uchwały 
wystąpimy na sesji w przyszłym miesiącu, ale po otrzymaniu opinii.  
 
Tadeusz Sławik 
- Dziękuję, poddaję pod głosowanie wniosek  formalny w sprawie zmiany porządku 
obrad  i wycofania projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej Nr 16 
im. prof. Rudolfa Ranoszka do Zespołu Szkół Nr 4 w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. 
Komuny Paryskiej 18c.    
 
za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się - 5 
 
 -      Stwierdzam, że rada wycofała projekt uchwały  z porządku obrad 
większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 55  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków  przedstawił projekt uchwały w sprawie 
rozwiązania Zespołu Szkół nr 7 w Jastrzębiu-Zdrój, włączenia do Zespołu Szkół 
Handlowych w  Jastrzębiu-Zdroju szkół wchodzących dotychczas w skład Zespołu 
Szkół nr 7 oraz zmiany nazwy Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Komisja Edukacji – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ? 
 
Roman Foksowicz 
- Co dalej będzie z budynkiem po zespole szkół nr 7 ? Jakie są  plany miasta wobec 
tego budynku ?    
 
Franciszek Piksa 
- Jest plan przebudowy budynku przy ul. Szkolnej, są zagwarantowane środki w 
budżecie na 2012r.  Budynek przy ul. Kaszubskiej zespołu szkół nr 7 -  na dzisiaj  nie 
możemy  przedstawić  żadnych planów, ale sprawa wróci na komisje.  
 
Jerzy Lis 
- Jakiej ilości osób to dotyczy i jakie przyniesie oszczędności ? 
 
Franciszek Piksa 
- Chodzi o ilość uczniów ?   W gimnazjum jest  około 200 uczniów, są licea dla 
dorosłych i gimnazjum dla dorosłych. Jest niecałe 400 uczniów.  Sprawa będzie miała 
miejsce od początku września, wtedy będzie wiadomo jaki będzie nabór.   Jeśli chodzi 
o koszty, to  utrzymanie obiektu zespołu szkół nr 7 w 2010r. to około 218 tys. zł. , a 
2011r. było to niecałe 200 tys. zł. , w tym energia elektryczna, koszty c.o., woda, 
kanalizacja.  Jeśli dojdą nowi uczniowie, to koszty wzrosną.  Zyskujemy na kosztach 
utrzymania.  
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Alina Chojecka 
- Czy jest to zgodne z prawem, aby na jednym projekcie uchwały,  było 
przystąpienie do zamiaru likwidacji, włączenie do zespołu  i  utworzenie.  
 
Franciszek Piksa 
- Było to konsultowane z radcami urzędu i z nadzorem prawnym.  
 
Janusz Tarasiewicz 
- Było dużo wątpliwości i wczoraj z inicjatywy pana przewodniczącego  odbyło się   
spotkanie związku zawodowego „Solidarność” nauczycieli  z nauczycielami z zespołu 
szkół nr 7.  Środowisko nauczycieli było zadowolone i aby słowa tam powiedziane nie 
pozostały pobożnym życzeniem, jeśli chodzi o pracowników obsługi i administracji.  
Dzień wcześniej były bardzo niepokojące informacje  jednej ze stacji telewizyjnych, 
gdzie szef Związku Nauczycielstwa Polskiego p. Broniarz powiedział, że  subwencje 
oświatowe, szczególnie w dużych miastach, są tylko w 60-ciu procentach 
przeznaczane  na oświatę. Wiemy ile do subwencji dokładamy.  Wypowiedź była 
konfrontacyjna  i chyba obliczona na populizm  przewodniczącego.   
 
Franciszek Piksa 
- Połączenie zespołu szkół nr 7 z zespołem szkół handlowych  spowoduje, że od 
ilości uczniów zależy ilość oddziałów i ilość  pracowników administracyjno – 
obsługowych. Na stan aktualny  2,33 etatu w ZS nr 7  pracowników administracyjno – 
obsługowych  i musiałyby ulec zmniejszeniu w nowej jednostce szkolnej.  Nie wiemy 
jaki nabór będzie od września. Do kwietnia będzie dokładny projekt organizacyjny 
połączonych jednostek. Jeśli jest szkoła niedopełniona, to łączymy dwie szkoły.  Szkoła 
cały dzień jest dopełniona, to są  gimnazja i licea dla dorosłych.   
 
Janusz Tarasiewicz 
- Wczoraj padło stwierdzenie dotyczące wskaźnika przekroczonych etatów 2,33  
Powiedziano, że prezydent może utrzymać wskaźnik i sfinansować. Proszę zauważyć, 
że łączymy szkoły  i oszczędności na pewno będą związane z  eksploatacją i 
utrzymaniem budynku  na ul. Kaszubskiej.   Byłoby dobrze, aby pracownicy 
administracyjny znaleźli pracę w innych szkołach, żeby w przyszłości nie było 
konfliktów społecznych.   
 
Roman Foksowicz 
- Czy przeznaczenie budynku przy ul. Kaszubskiej będzie na cele związane z 
oświatą 
 
Marian Janecki 
- Może być na cele oświatowe. Są wnioski o szkoły niepubliczne.  Niż 
demograficzny jest dosyć duży, jest mniej młodzieży w szkołach różnego typu.  W 
naszym mieście nie ma protestów, łączymy szkoły, aby je lepiej wykorzystać.  Wiele 
protestów ma związek z likwidację szkół.  Reforma z 1999r. spowodowała, że w 
Jastrzębiu  nie budowaliśmy nowych placówek oświatowych, a była tendencja  do 
wykorzystania istniejących.  W stosunku do budynku przy ul. Szkolnej była  decyzja o 
likwidacji.  Likwidacja polega na tym, że nie ma kolejnego naboru.  Staramy się 
ograniczać koszty i chyba ta droga jest najwłaściwsza.  Wracając do projektu uchwały, 
to wystąpiliśmy w grudniu o opinię do kuratorium, ale do dzisiaj jej nie otrzymaliśmy.  
Należy uchwałę wycofać, bo bez opinii uchyli ją nadzór prawny.   
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Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Sadzę, że sprawy oświaty są w sposób wyważony prowadzone.  W mediach są 
informacje, jak w innych samorządach podejmowane są  drastyczne decyzje.  
Łączenie obiektów, to najlepsza formuła.  Nie wiemy, jak sytuacja będzie się  
kształtować. Być może przed nami następne decyzje. Najłagodniejszy sposób, to 
reformowanie oświaty poprzez zmniejszanie się ilości uczniów. Uważam, że obiekt 
powinien być przez samorząd zagospodarowany.  Na potrzeby oświatowe obiekt nie 
jest potrzebny i może być zagospodarowany przez inne instytucje. 
- Czy są  jeszcze pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ?      
 
 
Uchwała Nr I.12.2012 w sprawie  rozwiązania Zespołu Szkół nr 7 w 
Jastrzębiu-Zdrój, włączenia do Zespołu Szkół Handlowych w  Jastrzębiu-
Zdroju szkół wchodzących dotychczas w skład Zespołu Szkół nr 7 oraz 
zmiany nazwy Zespołu Szkół Handlowych w Jastrzębiu-Zdroju została 
przyjęta głosami:  za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0.   
 
 -       Stwierdzam, że   uchwałę rada przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 56  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie  
uchwalenia  aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe dla miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ?     
 
Uchwała Nr I.13.2012 w  sprawie uchwalenia  aktualizacji Założeń do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla miasta 
Jastrzębie-Zdrój została przyjęta głosami:  za – 21, przeciw – 0, 
wstrzymujących się - 0. 
 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  - opinia pozytywna.  
 
Tadeusz Sławik – Przewodn. RM 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ?     
 
 -       Stwierdzam, że   uchwałę rada przyjęła jednogłośnie. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 57  do niniejszego 
protokołu. 
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Przewodn. komisji uchwał i wniosków  przedstawił projekt uchwały w sprawie   zasad 
bezprzetargowej  sprzedaży gminnych lokali mieszkalnych ich najemcom oraz 
określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości stawek procentowych od ceny 
sprzedaży.  
 
Franciszek Piksa 
- Proszę wysoką radę o wycofanie z porządku obrad projektu tej uchwały. Na 
komisji skarbu poddano w wątpliwość zapisy paragrafu 2 i 3.   Zostały, w poprzedniej 
uchwale, skreślone słowa „...do 75”, „...do 65...”  , ale w paragrafie 3 ten zapis jest.  
W przyszłym miesiącu projekt uchwały trafi na komisje  tj. na komisję społeczną  i na 
komisję skarbu, gdzie będzie radca prawny i uzasadni, żeby zapis pozostał. 
 
Tadeusz Sławik 
- Proszę o przegłosowanie wniosku formalnego o wycofanie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie zasad bezprzetargowej  sprzedaży gminnych lokali 
mieszkalnych ich najemcom oraz określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości 
stawek procentowych od ceny sprzedaży.  Kto jest za wnioskiem ? 
 
za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących się - 7 
 
 -      Stwierdzam,  że rada wycofała projekt uchwały większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 58  do niniejszego 
protokołu. 
 
 
 
Przewodn. komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały w sprawie   
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012 – 2040. 
Przedstawił również projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 
Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój  na 2012 rok.  
 
Komisja Skarbu  - opinia pozytywna. 
 
Tadeusz Sławik  -  Przewodn. Rady Miasta 
- Wpłynął wniosek prezydenta miasta w sprawie  włączenia do porządku obrad 
przedstawionych projektów uchwał.  Kto jest za przyjęciem wniosku ? 
 
Wniosek stanowi załącznik  Nr 59  do niniejszego protokołu. 
 
 
Roman Foksowicz 
- Prosimy, aby w przyszłości projekty uchwał trafiały wcześniej  do radnych, a nie w 
ostatniej chwili na komisję.   
 
Tadeusz Sławik 
− Projekty uchwał opiniowała komisja skarbu. Uwaga jest słuszna.  Proszę o 

przegłosowanie  wniosku w sprawie zmiany porządku obrad. 
−  
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za – 18, przeciw 0, wstrzymujących się - 1 
 
- Stwierdzam, że porządek obrad został zmieniony. Stanowisko przyjęto 
większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 60  do niniejszego 
protokołu. 
 
- Czy są pytania do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem 
uchwały w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr I.14.2012 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na lata 2012 – 2040 została przyjęta głosami:  za – 20, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 2. 
 
 -       Stwierdzam, że rada  uchwałę przyjęła większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 61  do niniejszego 
protokołu. 
 
- Czy są uwagi do projektu uchwały ?   Nie widzę.  Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu ? 
 
Uchwała Nr  I.15.2012 w sprawie  zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 
Miasta  Jastrzębie-Zdrój z dnia  22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok została przyjęta głosami:   za – 18, 
przeciw – 0, wstrzymujących się - 2 . 
 
− Stwierdzam, że rada  uchwałę przyjęła większością głosów. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego  stanowi załącznik  Nr 62  do niniejszego 
protokołu.  
 
 
Ad. 9 
 
Zatwierdzenie  wniosków  komisji  Rady  Miasta. 
 
Komisje Rady Miasta nie zgłosiły wniosków. 
 
 
Ad. 10 
 
Protokół Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w przedmiocie obowiązujących 
procedur Urzędu Miasta w zakresie rozpatrywania skarg i wniosków wnoszonych przez 
mieszkańców, radnych oraz inne podmioty.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Witold Kosiorek, przedstawił protokół z 
przeprowadzonej kontroli. 
 
Protokół stanowi  załącznik  Nr  63  do niniejszego protokołu.  
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Ad. 11 
 
Sprawozdanie z  działalności  Społecznej  Komisji  Mieszkaniowej. 
 
 
Damian  Gałuszka  -  Wiceprzewodn. Rady Miasta 
- Proszę przewodniczącego komisji o przedstawienie sprawozdania.  
 
 
Przewodniczący Społecznej Komisji Mieszkaniowej  -  Ryszard Piechoczek,  przedstawił 
sprawozdanie z działalności komisji.  
 
Sprawozdanie  stanowi  załącznik  Nr 64  do niniejszego protokołu.  
 
 
 
Ad. 12 
 
Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miasta za 2011r.  
 
 
Damian Galuszka  -  Wiceprzewodn. RM 
- Proszę  przewodniczących komisji  o  przedstawienie radzie sprawozdań. 
 
 
    -    Polityki  Gospodarczej  i Bezrobocia 
 
Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia  - Tadeusz Sławik, 
przedstawił   sprawozdanie z działalności komisji.  
Sprawozdanie stanowi załącznik  Nr 65  do niniejszego protokołu.  
 
 
      -    Edukacji 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji  -  Anna Toborowicz, przedstawiła sprawozdanie z  
działalności komisji. 
Sprawozdanie stanowi załącznik  Nr 66  do niniejszego protokołu.  
 
 
   -    Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego 
 
Przewodniczący komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu  Terytorialnego  -  
Tadeusz Markiewicz, przedstawił sprawozdanie z działalności komisji.  
Sprawozdanie stanowi załącznik  Nr 67  do niniejszego protokołu.  
 
 
 
Ad. 13 
 
Wolne  głosy  i  wnioski.  
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Roman Foksowicz 
- Muszę się odnieść do spraw przedstawionych przez pana prezydenta, ale niestety  
nie ma pana prezydenta, widocznie nie chce  do końca poświęcić czasu radnym ... 
 
Krzysztof Baradziej 
- ...jestem zastępcą i godnie zastąpię pana prezydenta ... 
 
Roman Foksowicz 
- Wierzę.  Nie wiedzieć czemu, część czasu informacji przedstawionej przez pana 
prezydenta, pan prezydent poświęcił na atak na Platformę.  Pan prezydent powiedział, 
że jesteśmy niespójni w działaniach.  Chodzi o interpelacje, to jest nasze nie zbywalne 
prawo, abyśmy je składali.  Pytają nas mieszkańcy miasta w wielu sprawach. 
Niespójnością nie jest to, że pani Lucyna  Maryniak pyta o uciążliwość hałasu  z 
powodu uruchamianych w środku nocy maszyn, czy urządzeń, a ja pytam, czemu tak 
późno są odśnieżane. To są różne sprawy i nie powinno się ich łączyć.  Nasze 
interpelacje wynikają, nie z naszego „widzimisię”, czy naszych poglądów, tylko z 
interwencji mieszkańców.  Mieszkańcy pytają, dlaczego z opóźnieniem jest działanie i 
tak ciężko się jeździ. 
Pan prezydent odnosi się, że nasze działania są polityczne.  Szanowni państwo, 
wszystko co robimy jest polityką.   Wszystko, cokolwiek  byśmy powiedzieli, jako klub 
radnych i tak jest uznawane jako polityka, przez pana prezydenta.  Dziękuję.   
 
Piotr Włodarek  
-   Zwrócę się do dwóch radnych zasiadających w komisji, która przyznaje stypendia, 
również do pana prezydenta. Jest Klub Hokejowy Białe Jastrzębie  i moim zdaniem nie 
został  dobrze zinterpretowany punkt  przy poprzednich przydziałach stypendiów.  
Cytuję „...stypendium może być przyznane zawodnikowi w sporcie w grach 
zespołowych, który zakwalifikował się do kadry pierwszego zespołu, reprezentującego 
klub w oficjalnych rozgrywkach, organizowanych i nadzorowanych przez  Polskie 
Związki Sportowe, w dyscyplinach posiadających minimum dwa ogólnopolskie poziomy 
sportowe...”. Klub Białe Jastrzębie nie otrzymał stypendium, z uzasadnieniem, że jest 
tylko jedna liga kobiet.  I to się zgadza.  Tylko, nie ma takiego ciała, jak Polski  
Związek Hokeja na Lodzie Kobiet.  Dziewczęta są w strukturach Polskiego Związku 
Hokeja na Lodzie.  W związku z czym reprezentują one  klub, w oficjalnych 
rozgrywkach ligowych, organizowanych  i nadzorowanych przez  Polski Związek Hokeja 
na Lodzie, w dyscyplinach posiadających  minimum dwa poziomy  rozgrywkowe.  Czyli 
jest pierwsza liga i ekstraklasa.  Proszę, aby jeszcze raz na komisji, która będzie 
przydzielała stypendia, pochylić się nad tą sprawą i przeanalizować.  Dziękuję. 
 
Jerzy Lis 
- Sprawa dotyczy jednostronnego chodnika pod mostem, przy ul. Zdrojowej – 
przejazd wózkiem dziecięcym – trzeba rozwiązać  problem, chodnik w tym miejscu 
jest bardzo wąski, czasem jeżdżą po nim rowerami, może znakami poziomymi 
rozwiązać ten problem ? 
- Rondo przy skrzyżowaniu ulic: Wodzisławskiej, Zdrojowej i Pszczyńskiej, dwa 
przejścia  dla pieszych koło siebie, dodatkowo  wysokość znaków  uniemożliwia 
dostrzeżenie jadącego samochodu  i przechodzącego pieszego.   Proponuję obniżyć 
znaki do tej wysokości, jaka była poprzednio, przed modernizacją drogi.    
− Odniosę się  do odpowiedzi na interpelację.  Szkoda, że pan prezydent nie chce 

utworzyć na terenach  jarów  przy ul. Turystycznej, jaru południowego i OWN-u 
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parków śródmiejskich, tłumacząc to faktem, iż obecnie nie ma możliwości ubiegania 
się  o  dotacje dla działań polegających na rewitalizacji parków śródmiejskich. Co 
siedem lat  uchwalany jest nowy budżet UE, są nowe priorytety i podejmowane 
działania, podlegające dofinansowaniu.  Utworzenie parków śródmiejskich  w niczym 
by nie przeszkadzało. Niemniej można wówczas  ustanowić regulaminy korzystania z 
tych  terenów oraz zagospodarowywać je podobnie, jak to się robi z parkiem 
zdrojowym.  Natomiast dla utworzonego parku na terenie OWN – można by było 
przejąć cały teren leśny, będący własnością lasów państwowych i  stworzyć piękne 
miejsce wypoczynku.  
- Czemu służy  odśnieżanie boisk asfaltowych w jarze południowym i ile kosztuje 
rocznie to zadanie ? 
 
Janusz  Tarasiewicz 
- Sprawa lokalowa,szczególnie jeśli chodzi o gospodarkę mieszkaniami, obojętnie 
czy to  są mieszkania komunalne, zasób mieszkaniowy gminy, czy spółdzielczość jest 
bardzo  ważna i wywołująca wiele kontrowersji . Pojawiła się bardzo ważna wątpliwość  
natury uznaniowości do 75%. To trzeba wyjaśnić. Dziękuję za zmianę porządku obrad 
i wycofanie projektu uchwały.  Dziękuję radnej pani Alinie Chojeckiej  za poparcie 
wniosku, który zgłosiła na komisji skarbu. Martwi mnie wynik głosowania, bo było 
siedem głosów wstrzymujących.  Jest demokracja, ale szukajmy płaszczyzny  ponad 
politycznego porozumienia ponad podziałami.  Zgłaszaliście państwo wniosek, aby 
zwiększyć  katalog bonifikat, jeśli chodzi o mieszkania komunalne.  Bądźmy więc 
konsekwentni, jeżeli rzeczywiście nam zależy na dobru mieszkańców.  Po to tu 
jesteśmy.  Reasumując, chciałyby się rzec, nawiązując do państwa hasła wyborczego, 
aby żyło się lepiej ... , tylko komu. Dziękuję.   
 
Lucyna Maryniak 
- Jeżeli są zmiany w porządku obrad, to zgłasza się je  na początku sesji, czy tak ?   
Tak było w poprzednich kadencjach. Czy były jakieś zmiany, że można  w trakcie sesji 
wycofywać uchwały ?    
 
Franciszek Piksa 
- Według mojej wiedzy prezydent może, wycofać w trakcie  sesji  projekt uchwały.  
Musi być przez radę przegłosowany wniosek o wycofanie projektu uchwały z obrad 
sesji.  
 
Tadeusz Sławik 
- Statut mówi, że w każdym momencie sesji może być, zgłoszony wniosek 
formalny o zmianę porządku obrad.  Wniosek może złożyć pan prezydent lub radny. To 
rada decyduje, czy zmienia porządek obrad, czy nie. 
 
Bernadeta Magiera 
- Wystąpienie dzisiejsze ma związek z  grudniową wypowiedzią na sesji pana Lisa, 
która rzuciła cień na  szkołę podstawową nr 4 i na pracowników. Bronię dobrego 
imienia szkoły, nauczycieli i dyrekcji. Pan radny  nie sprawdził  faktów i powiedział na 
forum, że dziewczynka, która uległa wypadkowi  straci palec, a wychowawca 
odpowiedzialny za grupę dzieci, nie zawiadomił pogotowia. Nie wezwano pogotowia, 
ponieważ mama dziecka, nie życzyła sobie tego. Powiedziała, że sobie tego nie życzy i 
sama załatwi tę sprawę. Zabrała dziecko i pojechała. Z tego co wiem, to dziewczynka  
wraca do zdrowia, w tym tygodniu przyjdzie do szkoły.  Ma wszystkie palce.  Na 
przyszłość, jeżeli ktoś składa taką interpelację, to proszę sprawdzić fakty, żeby nikogo 
nie krzywdzić.  Skoro  komentuje się sprawę na forum, to również w tej formie trzeba 
udzielić odpowiedzi. Takie sprawy rzucają cień na szkołę i na pracowników. Dziękuję.  
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Roman Foksowicz 
- Jeśli chodzi o głosowanie, o którym mówił pan Tarasiewicz, to głosowaliśmy 
przeciw zmianie porządku obrad, bo można było zmianę i wycofanie  uchwał 
przeprowadzić wcześniej  i radnym dostarczyć aktualny porządek obrad.  Mamy dwa 
porządki obrad, z 16 stycznia i 17 stycznia. Nic nie stało na przeszkodzie, aby  25 
stycznia, czy 26 stycznia  przedstawić  aktualny porządek obrad.  Nie wiem, kiedy było 
wiadomo, że uchwały zostaną wycofane.  Przeciwko takiemu załatwieniu sprawy 
protestujemy.   
 
Franciszek Piksa 
- Zdania były podzielone, radca prawny uważa, że wycofany dzisiaj projekt uchwały 
powinien pozostać w takiej formie.  I dlatego nie zmieniono toku sesji, bo 
zastanawialiśmy się nad pozostawieniem uchwały.  Myślę, że lepiej będzie, jeśli 
uchwała zostanie przedyskutowana na komisjach.   Radca prawny przedstawi 
argumenty.  Dlatego nie było  wcześniej zmiany.   
 
Tadeusz Markiewicz 
- Sprawa pojawiła się na spotkaniu  z przewodniczącymi zarządów osiedla i 
sołtysami.  Mieszkańcy Moszczenicy proszą o uregulowanie sprawy ul. Kolejowej.  
Wiem, że nieprzyjmowanie  uchwały w sprawie planu zagospodarowania 
przestrzennego pod nieczynnymi liniami kolejowymi uniemożliwia dysponowanie 
gruntem.  Ulica nie jest objęta odśnieżaniem.  Proszę, aby po opadach, odśnieżyć 
chociaż część ulicy Kolejowej.  
 
Franciszek Piksa 
- Wystosowaliśmy pismo do PKP, aby przejąć drogę, ale nie zgodzili się. Radni 
tamtej kadencji pamiętają, że wyremontowaliśmy drogę, chociaż nie była nasza.  Stąd 
nie ma jej w utrzymaniu zimowym i letnim, bo nie jest nasza.  Nie chce nam jej oddać  
PKP, jako drogi publicznej.   
 
Krzysztof Baradziej 
- Panie przewodniczący, szanowni radni.  Chciałem wyjaśnić, panie radny 
Foksowicz, że niewłaściwie zrozumiał pan intencje  pana prezydenta.  W 
emocjonalnym wolnym głosie, zarzucił pan panu prezydentowi, atak na Platformę  i 
polityczne działanie. Przypomnę, że pan prezydent wypowiadał się w kontekście 
dwóch interpelacji  tj.  podatku spółki kolejowej i  uchybienia wobec instytucji 
nadrzędnej w sprawie hali.  Pan prezydent wyraźnie powiedział, że te wszystkie 
perturbacje są spowodowane, nie błędami urzędników w samorządzie, radnych, 
prezydenta, tylko niespójnym, a czasem sprzecznym prawem. Przytaczał wyroki 
sądów, które były wynikiem tych niespójnych  i sprzecznych przepisów.  Chcę 
przypomnieć panu radnemu, że prawo w tym kraju tworzy parlament.  A parlament  
to nie cała platforma, bo jest PiS, jest  Ruch Palikota, jest SLD i jest PSL. Pan miał 
takie wrażenie, że i sądy, parlament i prawodawstwo to Platforma i można byłoto tak 
odnieść. Bowiem pan premier na jednej z konferencji prasowej powiedział, że 
zastanowi się i zdecyduje, czy karać lekarzy, czy nie za poświadczanie ubezpieczenia.  
Nie zastanowił się, że rozstrzyga ustawa i ma niewiele do powiedzenia.  Przez takie 
konferencje można mieć wrażenie, że to Platforma w kraju o wszystkim decyduje.  To 
nie był atak na Platformę.  Uwaga pana prezydenta dotyczyła naszego prawodawstwa, 
które nie jest doskonałe.  Platforma jest tylko jednym z elementów, który w tym 
procesie bierze udział.  Znaczącym, bo sprawuje rządy. Ale to nie rząd sprawuje 
prawo.  To nie był atak na Platformę. 



22 
 
Odnośnie odśnieżania, to interpelacje z klubu o hałasowaniu o trzeciej w nocy i o 
późnym wyjeżdżaniu pługów  o godz. 8.00, były sprzeczne.  Nie sądzę, żeby 
jakikolwiek właściciel firmy, odpalał silniki o trzeciej rano i grzał je do siódmej. 
Dziękuję.  
 
Lucyna Maryniak 
- Dziękuję panu naczelnikowi Andrzejowi Pawłowskiemu, który jako jedyny 
przedstawiciel, był na spotkaniu w Katowicach, gdzie byli nagradzani nauczyciele.  
Robił zdjęcia i wspierał naszych nauczycieli. Dzięki panu te osoby będą miały 
pamiątkę.   
Dziękuję panu prezydentowi, bo nie było mnie na grudniowej sesji, w imieniu 
wszystkich emerytów za wsparcie i pomoc.  
Dziękuję też panu naczelnikowi Kohutowi  i zespołowi ds. organizacji ruchu.  Wśród 
mieszkańców zostanie przeprowadzona ankieta, czy chcą ul. Jasną jednokierunkową, 
dla bezpieczeństwa  mieszkańców.  
Dziękuję wszystkim osobom, które pomagają w  załatwieniu interpelacji, trudnych 
spraw. Nie są to pomysły radnych, sprawy zgłaszają mieszkańcy.  
Podobno ma być zrobiona ul. Graniczna, gdzie m.in. mieszkańcy uprawiają biegi i 
marszobiegi.  Mam nadzieję, że będzie tam zrobiony chodnik. Dziękuję w imieniu 
wyborców.  
 
 
 
Ad. 14 
 
Zakończenie obrad  Sesji. 
 
 
Tadeusz Sławik 
- Dziękuję państwu za udział w obradach sesji.  Zamykam obrady I sesji 
zwyczajnej Rady Miasta.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała 
Alicja Trocka 


